
                                    PROTOKÓŁ  Nr XXVI/2013 
 
z XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 25 czerwca 2013r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9³º.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnego  powiatu 
Jerzego Kordosa, przedstawiciela Izby Rolniczej Zdzisława Juszczyka, radnych Rady Gminy, sołtysów i 
gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
10-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Doktór Stanisław, Fortuna Paweł, Grabda Włodzimierz, Kopeć    
Jerzy i Jacek Żółtak . 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Następnie przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia: 
 1. Otwarcie XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 2. Przyjęcie porządku XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 3. Przyjęcie Protokołu z  XXV Sesji Rady Gminy. 
 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXV Sesji Rady Gminy    
    Solec-Zdrój. 
 5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
 6. Interpelacje i zapytania radnych.  
 7. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania 
budżetu Gminy za 2012 rok. 
 8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Zdrój. 
 9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu usuwania i unieszkodliwiania odpadów zawierających 
azbest z terenu Gminy Solec-Zdrój na lata 2013 – 2032. 
10. Uchwała w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Zborowie. 
11. Uchwała w sprawie wystąpienia Gminy Solec-Zdrój ze związku międzygminnego. 
12. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2013 rok. 
13. Uchwała  w sprawie wyrażenia opinii w zakresie uznania lasów na terenie gminy Solec-Zdrój za 
ochronne. 
14. Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony Szanieckiego Parku Krajobrazowego. 
15. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
16. Wolne wnioski i zapytania. 
17. Zakończenie obrad. 
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.                    
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  
protokołu z  XXV Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .       
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu.                     
                                Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- Na drogach gminnych znajdują się duże wyrwy, drogi nie są remontowane. 



- do powiatu: Wykosić pobocza, zwłaszcza na drodze do Zołczy i Świniar. 
Radny Jan Żubrowski: 
- Boisko dla młodzieży przy szkole zostało doprowadzone do używalności. Celowe jest jeszcze 
utwardzenie drogi. Można również zrobić pas startowy do biegów, skocznię. Znajdującą się za rowem 
drogę  można utwardzić i przeznaczyć ją na parking. 
- Ilu studentów otrzymało stypendia Wójta i w jakiej wysokości? 
- Pomalować ławki. 
- Nie wszystkie pobocza przy drogach są wykoszone. 
- Załatać dziury w jezdni przed blokiem i na drodze nad zalew. 
Radny Józef Zych: 
-Wykosić pobocza przy drodze Solec – Piasek Wielki. 
- Ponawia wniosek o drogę do p. Kopcia. 
Radny Józef Nowak: 
-Kiedy będą poprawione drogi zniszczone podczas budowy kanalizacji? 
- Czy do rejonu dróg było zgłoszone zapotrzebowanie na betony do przepustu ? 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Kiedy będzie budowana droga Zborów – Żuków? 
- Wstawić znak drogowy ograniczający tonaż do 10 ton przy drodze w Zborowie. 
- Do chwili obecnej nie został uprzątnięty piach pozostały po zimie. 
Radny Stanisław Żelazny: 
- Ponawia wniosek o drogę do p. Skowron i p. Koniecznej. 
Radny Adrian Babiarz: 
- Wykoszenie poboczy jest konieczne, ponieważ trawa jest wysoka i zalega na jezdni, co stwarza 
zagrożenie bezpieczeństwa dla użytkowników dróg. 
- Pomyśleć o budowie ciągu drogowego Piestrzec – Zborów – Żuków. 
- Wzdłuż drogi Piestrzec  - Zborów wykopać rowy. 
- Pan Ząbek z Piestrzca  musi elektrycznie odprowadzać ścieki do sieci kanalizacyjnej. Czy takie 
przyłącze musi wykonać we własnym zakresie i czy jest możliwość zrekompensowania mu kosztów 
związanych z poborem na ten cel energii elektrycznej? 
Radny Jan Powroźnik: 
- Popiera wniosek o budowę drogi Zborów – Żuków. 
Radny Józef Zych: 
- Przy figurce na skraju lasu w Piasku Wielkim znajduje się duża hałda śmieci. 
Radny Kazimierz Pałys: 
- Zrobić drogi do posesji w Zborowie.  
- Na drodze przy p. Walusiu zrobiła się dziura i  zapadła się studzienka. 
               Ad.7. Przewodniczący  Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali  projekty 
uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , podczas 
których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię. Wszystkie 
przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 
 Skarbnik Gminy Zofia  Kopeć  odczytała uchwałę II Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Solec-Zdrój za 2012 
rok. 
Następnie  z upoważnienia Komisji Rewizyjnej  odczytała wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy Solec-
Zdrój  absolutorium z tytułu prawidłowego wykonania budżetu za 2012 rok. Jednocześnie 
przedstawiła uchwałę II Składu Orzekającego RIO w Kielcach w sprawie opinii o powyższym wniosku . 
Zarówno uchwały jak i wniosek komisji rewizyjnej zawierały pozytywną opinię. Radny Jan Żubrowski 
pozytywnie ocenił wykonanie budżetu, podkreślając w szczególności wysokość środków pozyskanych 
z zewnątrz. 
Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium . Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag  do przedstawionej uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów: 



Za przyjęciem – 10 głosów, 
Przeciw – 0 głosów, 
Wstrzymało się – 0 głosów.  
Uchwała nr XXVI/143/2013 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu  wykonania 
budżetu Gminy za 2012 rok – w załączeniu. 
                       Ad.8.  Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej i 
poddał ją pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało – 10 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało 
się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/144/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości 
Solec-zdrój – w załączeniu. 
                       Ad.9. Nie budziła wątpliwości  ani zastrzeżeń uchwała w sprawie przyjęcia programu 
usuwania i unieszkodliwiania odpadów azbestowych. Odczytana i poddana pod głosowanie otrzymała 
następującą ilość głosów: 
Za przyjęciem – 10, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXVI/145/2013 w sprawie  przyjęcia Programu usuwania i unieszkodliwiania odpadów 
zawierających azbest w terenu Gminy Solec-zdrój na lata 2013 – 1032 – w załączeniu. 
                      Ad.10. Radni bez uwag podjęli uchwałę w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego we 
Zborowie. Odczytana przez Przewodniczącego i poddana pod głosowanie została przyjęta 10 –oma 
głosami „za przyjęciem”, przeciw – 0,  
wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXVI/146/2013 w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Zborowie – w 
załączeniu. 
        Ad.11. Przewodniczący  odczytał uchwałę w sprawie wystąpienia Gminy Solec-Zdrój z 
Ekologicznego Związku Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Rzędowie  i poddał ją pod głosowanie.  
Za przyjęciem głosowało – 10 radnych,  
przeciw – 0,  
wstrzymało się – 0 . 
Uchwała nr XXVI/147/2013 w sprawie wystąpienia Gminy Solec-Zdrój ze związku międzygminnego – 
w załączeniu. 
                           Ad.12. Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie  dokonania zmian w 
budżecie gminy. 
Nikt z obecnych nie wniósł żadnych zastrzeżeń ani uwag.  
Poddana pod głosowanie została przyjęta 10-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 
 0 - wstrzymujących się. 
Uchwała Nr XXVI/148/2013 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2013 rok – 
w załączeniu. 
                           Ad.13.  Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie wyrażenia opinii o uznaniu lasów za 
ochronne. 
 Poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem  – 10 radnych, 
przeciw – 0 , 
wstrzymało się – 0 . 
Uchwała Nr XXVI/148/2013 w sprawie wyrażenia opinii w zakresie uznania lasów na terenie gminy 
Solec-Zdrój za ochronne – w załączeniu. 
                             Ad.14. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie zaopiniowania 
projektu planu ochrony Szanieckiego Parku Krajobrazowego została przyjęta bez uwag, głosowaniem: 
Za przyjęciem – 10 głosów, 
Przeciw – 0 głosów, 
Wstrzymało się – 0 głosów. 



Uchwała Nr XXVI/150/2013 w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony Szanieckiego Parku 
Krajobrazowego  – w załączeniu. 
                              Ad.15. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
-  Sołtysi powinni zgłaszać do referatu zapotrzebowanie na materiał i prace przy utrzymaniu dróg 
gminnych. 
- Przy boisku zostały wykonane tylko takie prace, które pozwalałyby z niego korzystać młodzieży . 
Pozostałe prace oraz zagospodarowanie terenu wokół niego będą wykonane po pozyskaniu środków 
finansowych. 
- Do wójta wpłynęło sześć wniosków o przyznanie stypendium dla studentów. Przyznano 6 
stypendiów po 300 zł. 
- Po ustabilizowaniu się pogody będą malowane ławki i ścieżka zdrowia. 
- Na drodze  nad zalew będzie położona nowa nawierzchnia w terminie do 15 lipca br. Droga przed 
blokiem nie będzie na razie remontowana, ponieważ obfite opady powodują wymywanie położonego 
materiału. 
- Droga do p. Kopcia będzie robiona, jeżeli będą środki finansowe. 
- Wystąpi do Gminy Nowy Korczyn o uprzątnięcie śmieci przy figurce. 
- Po ustabilizowaniu się pogody p. Machnik będzie remontował wszystkie drogi uszkodzone podczas 
prac kanalizacyjnych . 
- Wystąpi do powiatu o ustawienie znaku ograniczającego tonaż oraz o usunięcie z dróg piasku. 
- W sprawie budowy drogi Zborów – Żuków będzie podpisane porozumienie między wójtem i 
starostą, ale dopiero po przeprowadzeniu przetargu na wykonawcę. 
- Droga do p. Skowrona może być zrobiona ze środków funduszu sołeckiego. 
- Wszystkie ubytki  na drogach będą uzupełnione, ale przy odpowiedniej pogodzie. 
- Pan Ząbek będzie musiał zrobić przyłącze kanalizacyjne we własnym zakresie. 
- Drogi do posesji będą robione po otrzymaniu środków. Poza tym będą przeprowadzone oględziny 
wszystkich dróg . 
- Przedstawił zestawienie finansowe zawierające wysokość środków otrzymanych i wydanych w 
poszczególnych działach gospodarki. 
Radny powiatu Jerzy Kordos: 
- Odpowiadając na pytanie zgłoszone na poprzedniej sesji poinformował, że w gminie Pacanów cena 
śmieci segregowanych wynosi 3 zł. niesegregowanych – 10 zł. od każdej osoby w domu. 
- Został ogłoszony przetarg na prace związane z wykaszaniem poboczy dróg powiatowych. Na 
przełomie czerwiec – lipiec pobocza będą wykoszone, teraz natomiast koszone są tylko skrzyżowania. 
Koszty jednorazowego wykoszenia wynoszą 50 tys. zł. 
- Droga Zborów – Żuków po podpisaniu porozumienia będzie wykonana do końca sierpnia 2013 r. 
- Zapotrzebowanie na betony zgłaszał zarówno do p. Tułaka jak i do starosty. 
- Droga Magierów – Piestrzec będzie budowana ze środków na usuwanie skutków powodzi, po 
ogłoszeniu i przeprowadzeniu przetargu. 
- Rowy przy drodze na Piestrzec często są zaorane przez właścicieli gruntów przylegających do drogi. 
Obecnie brak jest środków na ich kopanie. 
                 Ad.16. W wolnych wnioskach głos zabrali: 
Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Uważa, że gmina powinna dołożyć więcej środków na budowę drogi na Żuków. 
Wójt: Gmina ma bardzo dużo własnych potrzeb z zakresu dróg gminnych. 
Pan Adrian Babiarz: 
- W sprawie p. Ząbka proponuje rozważyć możliwość zmniejszenia opłat za ścieki w zamian za 
korzystanie z własnej energii przy odprowadzaniu ścieków. 
Wójt przeanalizuje taką możliwość. 
                      Ad.17. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Czesław Stępień  
dokonał zamknięcia XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 



Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                                Czesław Stępień  
 
 

 

 

 


